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Baggrund 

 Formålet med  en bustur for medicinstuderende er at tiltrække yngre læger til regionens yderområder, hvor det 
ofte kan være svært at rekruttere læger til almen praksis. 

 Lægedækningsteamet i Koncernøkonomi har i samarbejde med PLO-Midtjylland, SAMS (studerendes almen 
medicinske selskab), Struer og Holstebro Kommuner for første gang afviklet en bustur for medicinstuderende for 
at promovere området og vise hvilke fantastiske muligheder, der er både lægefagligt, kulturelt og i naturen. 

 45 medicinstuderende havde tilmeldt sig turen og 44 deltog. Turen blev afviklet den 18. september 2021. Der har 
været stor interesse for det nye initiativ og pladserne blev besat efter få dage. Der var god geografisk spredning 
ift. hvor medicinstuderende oprindeligt kom fra i landet. Busturen er finansieret af regionen.

 Der er udarbejdet evaluering af turen. Evalueringen er gennemført via et spørgeskema, som blev udleveret til 
deltagerne på dagen. Svarprocenten er 95%.  

Evaluering af Bustur mod Vest 2021
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 Evalueringerne fra busturen i Vestjylland 2021 viser overordnet, at turen har været rigtig vellykket, og at det har 
givet medicinstuderende indblik i livet som praktiserende læge i Vestjylland. 

 De medicinstuderende har som udgangspunkt syntes godt om aktiviteterne, der var planlagt. Især den aktive 
aktivitet ”aktiv i naturen” var en succes. På grund af tidspres blev gåturen i Holstebro gågade nedprioriteret for de 
to besøg på Slagteriet og Dansk Talent Akademi. Sidstnævnte besøg ramte ikke målgruppen. 

 De medicinstuderende har som udgangspunkt givet rigtig positiv respons på de faglige besøg i lægeklinikken i 
Struer og Center for Sundhed i Holstebro, hvor 36% godt kunne have brugt mere tid i lægeklinikken. 

 Generelt har tidsplanen været en udfordring, som evalueringen også bærer præg af, men dette har ikke haft 
indflydelse på de studerendes overordnede indtryk af turen, hvor alle de studerende enten har svaret Godt eller 
Rigtig godt til. 

 Afsluttende ville 98% af de studerende anbefale en lignende tur til deres studiekammerater og 93% er blevet 
klogere på, om det at være læge i Vest, er noget for dem

Sammenfatning af evalueringen 



4 ▪ www.regionmidtjylland.dk

 Læringspunkterne skal ses som overvejelser der kan gøres inden en eventuel ny bustur for medicinstuderende. De 
tager fat i nogle af kritikpunkterne fra evalueringerne, og de kan dermed være medvirkende til at gøre en ny 
bustur endnu bedre. 

 Tidsplanen for turen skal justeres, således at de studerende ikke får samme følelse af at have travlt på turen. 
Dette kan gøres på flere måder, bl.a. ved at justere på tiden til hver aktivitet eller antallet af aktiviteter på turen. 
Samt medregne en buffer i tidsplanen, så det undgås at aflyse noget af programmet.   

 De faglige besøg bør fylde mere på turen. Der er bl.a. behov for mere fokus på patienttyper, det daglige liv og 
arbejde som læge samt herunder, hvordan arbejdet og hverdagen adskiller sig fra større byer.

 Sikrer, at tovholderne for de planlagte aktiviteter og besøg, der er på turen, er klar over, hvilken målgruppe der er 
med på turen.

 Regionen kan give mere detaljeret information om det praktiske for turen herunder indhold af morgenmad, 
aktiviteterne på turen mht. pakkeliste mm. 

Læringspunkter 
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1. Introduktion

Hvad er din alder?  

Alder Antal Procent 

22 2 5

23 13 31

24 8 19

25 3 7

26 8 19

27 6 14

28 2 5

0%

38%

33%

29%
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1.-3. semester

4.-6. semester

7.-9. semester

10.-12. semester

Antal

Hvor langt er du på medicinstudiet? 

81%

19%

0 5 10 15 20 25 30 35 40

Kvinde

Mand

Antal

Hvilket køn er du? 
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2. Aktiv i naturen

62%

31%

0

7%

0
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Rigtig godt

Godt

Neutral

Mindre godt

Dårligt

Antal 

Hvad synes du om aktiviterne i "Aktiv i naturen"?

64%

31%

5%

0 5 10 15 20 25 30

Ja

Nej, for lidt tid

Nej, for meget tid

Antal

Var den afsatte tid til aktiviteten passende? 

Har du kommentarer eller forslag til forbedringer til aktiviteten "Aktiv i naturen"? 

Der skete et skred i tidsplanen, så det var umuligt at vurdere, hvor længe vi havde til aktiviteten. Selve 
aktiviteten er der ikke en finger at sætte på. 

Synes det var voldsom god planlægning af vandholdet. Bare der sættes god tid til det. 2-2.5 time 

Rigtig fint indslag. Synes dog godt det kan nedprioriteres, så der er mere tid til det kulturelle. Kunne evt. 
erstattes med gå tur i byen 

Flere pladser på vandholdet! Ikke optimal tidsplan 

Der var ikke rigtigt sat tid af til omklædning efter cykelturen. Man kunne evt. korte turen af eller sætte 
mere tid af. Desuden lidt træls uden mulighed for bad, hvis det havde været varmere og man havde 
svedt mere. 

Det kunne nok have være rart hvis aktiviteterne i naturen var blevet afholdt på et varmere tidspunkt 

Mere information ift. hvad man kunne forvente ift. faciliteterne (fx bad som mulighed) 

Kunne have været rart at have mulighed for at komme i bad efter cykelturen, da man var meget svedig 
resten af dagen. Vi skulle også have haft mere tid til det 

Evt. pakkeliste forud for turen 

Mega godt at det lå tidligt på dagen så man kunne lære hinanden at kende. Hygggeligt med drikke + 
brød og god til at hilse på hinanden 

Afsæt passende tid. Tiden vi endte med at bruge var fin, men det var træls at det skulle føles forhastet. 

Fungerede godt. Mere tid til omklædning både før og efter. 

Der kunne godt have været tid til omklædning, toiletpause osv. Så selve tiden til mountain-bike var rigtig 
godt, men tiden til andet kunne godt være længere. 

Det var super godt, og fedt at alle kunne være med. 

Evt. opdel i hurtigt hold og roligt hold, så nogle kan få lov at køre afsted på ruterne og andre kan lidt 
mere roligt cykle i naturen. 

Mountainbike rigtig godt - god instruktør - fint niveau til alle 

Lidt mere tid til omklædning/ komme ind og ud 

Dele op i to hold så man ikke skal vente nær så meget + man kunne inddele efter niveau 

Lidt mere tid gerne. Men generelt var det mega fedt. Kunne være fedt med lidt mere info inden ift. 
pakkeliste, om der er mulighed for omklædning osv. 

Måske en aktivitet mere? Noget mere stille. evt. en tempo- og snegletur på cykelholdet. Gå en tur ved 
vnadet oplev neturen mere stille 

Giv gerne lidt flere informationer om eksempelvis tøjanbefaling og om det er muligt at tage bad 

Dele op i to hold, så vi ikke var helt så mange som følger. Måske bedre at gå en tur, da vi brugte meget 
tid på at gøre os klar. 

Det burde være en mulighed at kunne komme i bad bagefter

Evt. unødvenidgt, da nogle af de andre indslag evt. er vigtigere. Men det var utrolig dejligt at starte 
dagen ud med noget aktivitet. 

Del på i to hold, så der er noget for dem der gerne vil give den gas og nogle der vil køre mere roligt 

Hvilket hold deltog du på? 

Skovholdet 23

Vandholdet 19
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3. Besøg ved Lægerne v. Fjorden v. 
Maria Nielsen

29%

67%

0

5%

0
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Godt
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Mindre godt

Dårligt
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Hvad synes du om besøget i lægeklinikken? 

31%

50%

14%

5%

0
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Helt enig
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Neutral
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"Jeg er blevet klogere på, hvordan det er at være 
praktiserende læge i Struer?"

62%

36%

2%

0 5 10 15 20 25 30

Ja

Nej, for lidt tid

Nej for meget tid

Var den afsatte tid til besøget passende? 

Har du kommentarer eller forslag til forbedringer til besøget i lægeklinikken? 

For lidt tid fordi tidsplanen skred 

Evt. hvis tid tillader så indblik dagligdage ift. patient og rutine 

Mere info om den klassiske dag og patient type 

5-10 minutter mere havde ikke gjort noget 

Generelt kunne det være fedt med færre aktiviteter og længere tid til hver

Det havde været godt med tid til dialog med læge Maria.
Det kunne evt. være hvis hu deltog i mad, så der var mulighed for en god snak

Afsæt mere tid, hvis man kan rundvise mindre grupper, kunne det være bedre 

Mere info om hverdage, og mindre om ombygning af praksissen

Mere fokus på lægelivet i Struer. Hvad er anderledes end Aarhus/Østjylland. Se gerne en lægebolig i 
Struer 

Der skulle have været noget mere tid sat af. Og generelt mere fokus på at få kendskab til almen 
praksis. Måske man også skulle overveje aldersgruppe for turen. Os der snart er færdige ville gerne 
have hørt meget mere. 

Mere tid til at høre hvordan life/work balance virker i vestjylland + plads til spørgsmål 

Længere tid - gerne så der kan komme fokus på lægelivet i en praksis i Stryer - muligheder vs. 
begrænsninger 

Mere fokus på fordele/ulemper ved lægelivet i Struer vs. større byer 

Det ville være godt hvis man kunne spørge hende mere indtil hendes hverdag i vestjylland 

Det kunne være rart med mere tid. Mulighed for at høre mer eom hvordan det er at være læge i Struer. 

Gerne længere tid til snak om work/life balance 

Længere tid. Oplæg om hvordan man kan være læge. Dele, kompagni, sololæge. Work/life balance. 
Ægtefællen der følger med. 

Lidt mere tid til at spørge ind til arbejdsgangen osv. 
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4. Gå tur i Holstebro herunder Dansk 
Talent Akademi og Slagteriet 
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Hvad synes du om aktiviteten "Gå tur i 
Holstebro"? 

31%

57%
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Helt uenig

Ingen svar

Antal 

"Jeg er blevet overrasket over, hvad Holstebro
har af kulturelle tilbud"

19%

31%

33%

17%

0 2 4 6 8 10 12 14 16

Ja

Nej, for lidt tid

Nej for meget tid

Ingen svar

Antal 

Var den afsatte tid til aktiviteterne passende? 



9 ▪ www.regionmidtjylland.dk

4. Gå tur i Holstebro, Dansk Talent 
Akademi og Slagteriet 

Har du kommentarer eller forslag til forbedringer til aktiviteten? 

Synes man måske burde tage tid til gåtur rundt i byen fremfor slagteri og DTA - Så tiden egentlig okay, men synes den skulle 
være brugt anderledes 

DTA var for lang tid afsat 

Slagteriet var fint, men DTA var forkert målgruppe, så det var ikke helt det værd 

Ærgerligt vi missede bymidten

DTA var fint, måske lidt irrelevant. Slagteriet var super. Ærgerligt vi ikke så den fine by 

Det var som om vi hele tiden havde lidt travlt. Måske man skulle skippe én aktivitet 

DTA var for langtrukket 

Synes ikke DTA var relevant og eventuelt for lang tid til slagteriet. Ville gerne have brugt mere tid på gå tur, som vi ikke nåede. 

Forstod ikke rigtig hvorfor vi skulle vises rundt på DTA da vi ikke er målgruppen for at søge ind. Måske et foredrag om stedet 
ville være mere relevant. Det havde været fedt med tid til at gå en tur i byen

Ærgerligt at vi ikke nåede kaffen. Fint besøg på DTA men måske mindre relevant sammenlignet med nogle af de andre besøg. 
Fint med visit på slagteriet. Måske havde det være noget med én af DTA vs. Slagteriet 

Slagteriet var super godt og meget relevant. DTA var fint at høre om men ikke så relevant, det ville være mere relevant at se
noget af byen 

Mere fokus på lægelivet. Se gerne en lægebolig. Det var ikke særlig brugbart at se DTA. Bedre med bolig mulighed fx. Vi 
virkede for gamle til at besøge DTA. 

Lidt irrelevant i nogle tilfælde. DTA kunne jeg godt have undværet. Måske mere fokus på aktiviteter man kunne deltage i som 
yngre læge i Holstebro. 

Lidt mere tid til at mere af byen 

Besøget på DTA var måske ikke så relevant for os, aldersgruppen taget i betragtning. Her kunne noget af tiden evt. bruges i 
gågaden i stedet eller hos lægehusene. 

Tog meget ift. besøgende i praksis og center for sundhed. DTA mindre relevant for os 25+ samt det at vi jo kan studere i 
Holstebro 

DTA var ikke så relevant - vi er jo selv for gamle til tilbuddet før vi er færdige som læger. Fint at høre det, men man behøver 
måske ikke at besøge det. 

Kunne være fedt hvis vi nåede det. Det er noget der skal prioriteres mere end at besøge DTA. Dette var ikke relevant for os. 

Jeg synes ikke det var relevant for mig at høre om livet for de studerende på DTA (mange år til jeg har børn på den alder) Fint 
at høre om slagteriet, men der behøves ikke at sættes mere tid af til det. 

Jeg synes at besøget ved DTA var lidt irrelevant. Det virkede som om det var mere målrettet en yngre aldersgruppe. Fedt med 
info om slagteriet men ville hellere have fået vist gågaden. 

Ville hellere have mere lægefagligt end så meget kultur. Der er længe til jeg har et barn på 16-20 år. 

DTA virkede ikke sælrigt relevant 

Det havde været sjovt at nå at gå lidt rundt og se selve Holstebro 
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5. Besøg hos Center for Sundhed 
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Hvad synes du om besøget i Center for Sundhed?
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"Besøget gjorde mig klogere på, hvordan det 
er at arbejde som læge i et tværfagligt miljø"
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Ja

Nej, for lidt tid

Nej, for meget tid

Antal 

Var den afsatte tid til besøget passende? 

Har du kommentarer eller forslag til forbedringer til besøget i Center for Sundhed? 

Fedt at se lokalerne hos praktiserende læge. Rundvisningen af resten af huset ligner med 
hinanden, så der kunne spares noget af rundvisningen. 

Lidt for langt

Mere info om hvordan det adskilte sig fra andre praksis i Holstebro 

Kunne godt have brugt dobbelt tid på lægelivet i Holstebro. Rundvisningen var fin tid. Mere 
fokus på forskel i patienter og lægelivet vs. Aarhus. 

Lidt mere tid. Rigtig spændende. 

Super godt 

Rigtig godt at se praksis 

Længere tid. Mere oplæg om livet som læge 

Virkelig godt indslag. Dygtig læge der giver indblik i hverdagen i praksis! Meget relevant. 

Måske se lidt mere af de andre afdelinger. Men det gav et godt indtryk af praksis livet. 
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6. Overordnet om turen 
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Hvordan er dit overordnede indtryk af turen? 
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Var antallet af aktiviteter passende? 
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"Jeg kunne forestille mig, at bosætte mig i 

Vestjylland"
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"Jeg er blevet klogere på, om det at være læge i Vest, 

er noget for mig"
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"Jeg ville anbefale mine studiekamerater at tage

på en lignende tur" 
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6. Overordnet om turen 
Har du overordnede kommentarer eller forslag til forbedringer til turen generelt? 

Enkelte aktivitet burde nok udgår efter mig. og bruge anderledes. Ellers rigtig godt planlagt 

Super godt. Ærgerligt med tidsplanen som skred 

Synes fornemt planlægning. evt. operer med en buffer i tidsplanen, så man ikke kommer bagud alt for meget. Herunder mere tid til mad, så der ikke skæres ned på det. 

Super tur tak - næste stop: Hjørring :) 

Dejlig dag. Manglede kaffe + frugt til morgenmad. Ville være rart med info om det "kun" var rundstykke. Ville også være fedt med en info-mail en uge inden afgang, også som en form 
for reminder og info om hvilket tøj man skulle pakke 

Tak for en mega god dag! Virkelig godt arrangement 

Rigtig fedt koncept! Gentag det 

Holstebro delen ramte ikke ligeså meget plet, som Struer-delen. Alt det kunstneriske tog for lang tid og var meget det samme = nogen der snakker mens man ikke prøver noget 

Måske en mindre aktivitet og lidt mere lægefagligt 

Lettere program, da det er en lang dag. Eller ja prioritere gåturen i byen for at se lidt af byen og miljøet 

Lidt flere pauser til at komme sig i mellem aktiviteter, kaffe i bussen om morgenen evt. en ekstra bolle til morgenmad. - Men fedt tiltag og gode aktivitet all over 

Det virkede som om at det var lidt noget andet info vi havde brug for på DTA. Bl.a. laver i forestillinger? Fremfor prisen på at bo på kollegiet. 

Mere tid + færre aktiviteter 

Mindre presset program, så der var bedre tid og mindre stress over at være bagud 

Afsæt mere tid så man ikke skal skynde sig. Dejligt med så mange STOP. Det var super godt med de kulturelle stop og de læge relevante. Generelt var der virkelig god stemning. 
Super tur 

Super ærgerligt vi ikke fik set mere af Holstebro Midtby 

Lav evt. en grænse på hvilke semestertrin turen er til. Vi på 12. vil gerne vide mere om livet her. Dem på lavere semester har nok andre interesser. Mere fokus på lægelivet her. 

Det kunne være en idé at fastsætte semesterkrav og fokusere lidt mere på studerende som snart er færdige og hvad der er rart at vide på det tidspunkt i en studie/lægeliv 

Programmet var lidt presset, men alt i alt en rigtig fed dag 

Mere fokus på lægelivet i Vestjylland. Lidt mindre tid på DTA og Slagterriet. 

Det kunne være fedt at man til frokost havde god til og hvor man havde inviteret læger til at sidde ved bordene så man kunne stille spørgsmål i nogle mindre hold. 

Der kunne godt være afsat mere tid til at høre om hvordan det er at være læge i vest og hvilke muligheder de har, som fx ikke har i Aarhus 

Jeg synes sagtens man kunne droppe at besøge DTA. Jeg synes man burde fortælle lidt mere om sport og foreningsliv også. 

Mere lægefaglig (men jeg er også langt på studiet + ikke særlig kulturel) bedre tidsplan. 

Tidsplanen var en smule presset 

Jeg synes det har været rigtig godt. Har ikke før overvejet at Vestjylland kunne være en mulighed. Så synes turen har sat fokus på at det kunne være noget jeg vil overveje. 

Dejlig, aktivitetsrig tur - må meget gerne gentages. Gør mig nogle overvejelser ang. almen medicin nu (evt. i vest). 

Rigtig godt arrangement. Meget flot tilbud og søde folk. Det har været inspirerende, og også en god oplevelse at dele med studiekammerarter. 


